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P r o t o k o l l fört söndagen c: en 5. nov. 
1933 v i d sammanträde i Stockholm med r e 
p r e s e n t a n t e r för o l i k a tjänstemannaorga-
n i s a t i o n e r . 

På förslag av folkskoleinspektör L i a n d e r f l y t t a d e s sammanträdet 

frän Svenska Polisförbundets e x p e d i t i o n t i l l S v e r i g e s Allmänna F o l k 

skollärareförenings r y m l i g a r e l o k a l e r , Vasagatan \0. 

i 1. 

Svenska Polisförbundets ordförande, överkonstapel B. G u s t a f s s o n 

hälsade de närvarande välkomna, v a r e f t e r upprop förrättades. Nedanst 

ende o r g a n i s a t i o n e r voro företrädda av följande ombud: 

Försvarsväsendets underbefälsförbund H e r r G. Svensson, 

Svenska S i n n e s s j u k h u s e n s förmansfören. " J . E j l e r s e n , 

S v e r i g e s allmänna folkskollärarefören. " Ruben ..agnsson, 
" E. Stålfelt, 

S v e r i g e s Folkskollärareförbund " L l a r t i n L i a n d e r , 
E. B j e r k e , 
EtQ. Rosberg. 

S v e r i g e s smäskollärarinneförening F r . Hanna E r i k s s o n , 

Svenska Kommunaltjänstemannaförbundet H e r r A. Deros, 
0. L e v i n , F. B e r g h o l t z , 

S v e r i g e s Fattigvårds- och Barnavårds- n N . l v I . H e l l i c h i u s 
funktionärers förbund f K . G . A . L i n d e l i , 

Riksförbundet för kommunaltjänstemän »t I . L e a n d e r s s o n , 
i svenska städer R N.A. Magnusson 

f t U. Tegnér, 
f t C.J. L i n g , 

Svenska Polisföreningen f t C. Anselm, 
t t G.A. Grann, 
f t A. B a r c k , 

Svenska Lotsförbundet tt H .Bendt, 
Gävle Samarbetsnämnd f t K.G. H o r d i n , 

tt 0. Simpson, 
De Anställdas C e n t r a l o r g a n i s a t i o n f t von Z e i p e l , 
Svenska Polisförbundet tt B. G u s t a f s s o n , 

m Th. Bei.i e r , 
tt L.E. Oolm, 

./iiå i\f\ 

S v e r i g e s F01ksko11ärari nne f ör bund Fr» 1 

LIaskinbef älsföreningen v i d S t a t e n s H e r r L 
C A . Apnbom, s i nne s s j ukhu s 

Bohusläns sjuksköterskeförening F r . Augusta Andersson 

S v e r i g e s S i n n e s s j u k h u s A r b e t s l e d a r e - H e r r Sven Hyberg 
förbund 



V a l d e s t i l l ordförande, h e r r 15. G u s t a f s s o n , t i l l v i c e ordförande 

h e r r N.M. H e l l i c h i u s och t i l l s e k r e t e r a r e h e r r F. B e r g h o l t z . 

Ordföranden lämnade en o r i e n t e r i n g över kon f e r e n s e n s syftemål 

och gav en översikt över Svenska Polisförbundets förberedande a r b e t e 

»ed a t t f a d e t t a sammanträde t i l l ständ och lämnad o orcl£. även en ö-

v e r s i k t över polismännens inställning t i l l c e n t r a l i s e r i n g s t a n k e n och 

ansåg det förslag, som under sommaren framkommit som r e s u l t a t av Gef-

l e samarbetsnämnds i n b j u d a n t i l l k o n f e r e n s e j v a r a tillräckligt om

f a t t a n d e . Beträffande Polisförbundets inställning t i l l DACO vore det 

hans åsikt, a t t en a n s l u t n i n g d i t i c k e hade mycken r e s o m a n s inom 

Polisförbundet, som nog i c k e v i l l e gå längre än a t t d e l t a g a i b i l d a n 

d e t av en sådan o r g a n i s a t i o n , som den nu p l a n e r a d e . T a l a r e n v o re 

själv i c k e övertygad om lämpligheten av en a n s l u t n i n g t i l l LACO r e d a n 

nu och föreslog, a t t k o n f e r e n s e n u t t a l a d e s i g för b i l d a n d e t av en 

s t a t s - och kommunaltjänstemännene c e n t r a l o r g a n i s a t i o n . 

5 4. 
H e r r H e l l i c h i u s u t t a l a d e de närvarandes u p p s k a t t n i n g av P o l i s 

förbundets i n i t i a t i v och lyckönskade förbundet t i l l det goda r e s u l 

t a t , dess i n b j u d a n lämnat, evad d e t a n g i c k a n s l u t n i n g e n t i l l dagens 

sammanträde. 

§ 5 . 

H e r r von Z e i p e l u t t r y c k t e s i n s t o r a tillfredsställelse över a t t 

en d i s k u s s i o n i denna för tjänstemännen så v i k t i g a angelägenhet kom

m i t t i l l s t a n d . Han u t t r y c k t e dock s i t t beklagande över, a t t de s t a t 

l i g a o r g a n i s a t i o n e r n a e j t a l r i k a r e mött upp t i l l denna k o n f e r e n s . Ta-



låren meddelade, a t t även en av statstjänstemannens o r g a n i s a t i o n e r är 

a n s l u t e n t i l l DACO, för v a r s verksamhet lämnades en utförlig redogö

r e l s e , av v i l k e n b l . a . f r a m g i c k följande. I den nu arbetande s.k. 

Fe h r s k a kommittén f i n n a s även tvenne ledamöter tillhörande DACO och 

dess l e d n i n g . Under år 1931 hade också från DACO framförts synpunkter 

i frågan om förhandlingsrätten, v i l k a kommo i g e n i den motion , som 

ing a v s t i l l r i k s d a g e n och v i l k e n ledde t i l l v i s s a tillägg t i l l i n 

s t r u k t i o n e n för s t a t e n s förlikningsman. 

S k u l l e nu en c e n t r a l o r g a n i s a t i o n komma t i l l s t u n d vore d e t t a g i 

v e t v i s en fördel, men man överskjuter dock pä f r a m t i d e n den v i t a l a frå 

gan om en sammansvetsning av tjänstemannaorganisationerna. Även om 

v i s s a s k i l j a k t i g h e t e r förefinnas inom dessas intresseområden, f i n n a s 

också en h e l d e l gemensamma frågor, särskilt i fråga om l a g s t i f t n i n g 

en, där en o r g a n i s e r a d samverkan s k u l l e v a r a av största värde. 

En y t t e r l i g a r e fördel med en a n s l u t n i n g t i l l DACO vore av ekono

misk a r t . Redan nu f i n n e s j u e t t s e k r e t a r i a t i f u n k t i o n , som säkerli

gen också s k u l l e kunna utökas a t t o m f a t t a f l e r a o r g a n i s a t i o n e r u t a n 

a t t d e t t a s k u l l e medföra större k o s t n a d e r . 

T a l a r e n föreslog en gemensam d i s k u s s i o n om DACO såsom lämplig 

c e n t r a l o r g a n i s a t i o n . 

H e r r Hord i n r e d o g j o r d e för a n l e d n i n g e n t i l l G-efle samarbetsnämnds 

b i l d a n d e och lämnade en utförlig o r i e n t e r i n g över dess a r b e t e , sär

s k i l t uppehållande s i g v i d förhandlingsfrågans mottagande i s t a d s f u l l 

mäktige, v i l k e t närmast v a r i t a n l e d n i n g t i l l a t t tanken på en r i k s -



samarbetsnämnd v u x i t fram. Denna nämnd s k u l l e endast s / s s l a med för

h a n d l i n g a r och e j b e f a t t a s i g med andra frågor, v i l k a som förut s k u l 

l e handhavas av de o l i k a r i k s o r g a n i s a t i o n e r n a s l o k a l a v d e l n i n g a r . Man 

hade tänkt s i g , a t t rikssamarbetsnämnden s k u l l e bestå av r i k s o r g a n i 

s a t i o n e r n a s s t y r e l s e r , v i l k e t vore en b r a och b i l l i g utväg. Nu före

s l a g n a c e n t r a l o r g a n i s a t i o n komme nog a t t b l i v a ganska d y r b a r . 

Då e t t f a t a l statstjänstemannaförbund låtit s i g r e p r e s e n t e r a vo

re grunden unda n r y c k t för detjtilltänkta o r g a n i s a t i o n s b y g g e t . D e t t a bor 

de i stället ha t i l l första mål: rikssamarletsnämnd, sedan större sam

m a n s l u t n i n g a r . 

Beklagade de privatanställda, v i l k a organisationsförhållanden 

t a l a r e n ansåg v a r a mindre tillfredsställande,' här om någonsin behöv

des o r g a n i s a t i o n . 

H e r r ,/agnsson framförde s i n o r g a n i s a t i o n s s t o r a s y m p a t i e r för 

den t a n k e , som låg bafeom denna k o n f e r e n s . Det v o r e e m e l l e r t i d nödvän

d i g t a t t från början förekomma en s p l i t t r i n g v i d försöken a t t r e a l i 

s e r a denna t a n k e . Hör närvarande vore i c k e S v e r i g e s allmänna f o l k 

skollärareförening redo a t t b i n d a s i g flå en ny c e n t r a l o r g a n i s a t i o n . 

Läget måste k l a r n a först och ärendets d e t a l j e r närmare u t f o r m a s . Sär

s k i l t måste därvid tagas under omprövning, d e l s en e v e n t u e l l a n s l u t 

n i n g t i l l DACO och d e l s statstjäntemännens inställning. Man t o r d e 

i c k e b i n d a s i g i förtid för det ena e l l e r a n d r a förslaget. I v a r j e 

f a l l v i l l S.A.F.F. på a l l t sätt medverka t i l l , a t t frågan löstes och 

underströk föreningens b e r e d v i l l i g h e t * härtill. 



Med a n l e d n i n g av h e r r N o r d i n s y t t r a n d e ansåg t a l a r e n a t t h e r r 

N:s s k i s s e r a d e o r g a n i s a t i o n v i l a d e pä en a l l t för smal b a s i s och 

vore det överflödigt a t t få t i l l stånd en o r g a n i s a t i o n med en så 

begränsad a r b e t s u p p g i f t . 

§ 8 . 

H e r r L e v i n instämde i h e r r .»agnssons y t t r a n d e angående h e r r 

H o r d i n s r e l a t i o n av den föreslagna rikssamarbetsnämnden, som han 

ansåg onödig och mindre p r a k t i s k . 

Vad frågan om en c e n t r a l o r g a n i s a t i o n a n g i c k , vore t a l a r e n och 

hans förbund mycket böjda för a t t låta LAGO b i l d a stommen t i l l den

na. T a l a r e n ansåg a t t såväl i p r i v a t , s t a t l i g och kommunal tjänst 

anställda borde inrymmas i en tjänstemännens c e n t r a l a o r g a n i s a t i o n . 

En sådan s t r u k t u r h a r DACO, varför under noggra: nt övervägande borde 

t a g a s , om v i i c k e r e d a n där kunna f i n n a bästa lösningen på frågan. 

Beträffande DACO:s arbetssätt och värde som o r g a n i s a t i o n underströk 

t a l a r e n de av h e r r von Z e i p e l framförda synpunkterna. 

§ 9-. 

H e r r L i a n d e r meddelade a t t hans förbund i c k e g i v i t ombuden f u l l 

makt a t t redan nu a n s l u t a s i g t i l l en e v e n t u e l l c e n t r a l o r g a n i s a t i o n . 

Instämde för övrigt i h e r r Jagnssons y t t r a n d e . 

T a l a r e n framhöll såsom mindre lämpligt a t t redan på d e t t a för

beredande stadium meddelanden länmats såväl p r e s s som r a d i o och d e t 

t a i ganska k a t e g o r i s k form. E m e l l e r t i d hade denna k o n f e r e n s säkerli

gen f y l l t en s t o r u p p g i f t genom a t t m a n i f e s t e r a e n i g h e t e n i tjänste-



männens organisationssträvanden. 

H e l a frågan borde därför g r u n d l i g t genomäiskuteras för a t t sedan 

föras v i d a r e t i l l b e h a n d l i n g av förnyade k o n f e r e n s e r . 

§ 10. 

Ordföranden meddelade, a t t p r e s s e n g i v i t a l l t för s t o r a dimen

s i o n e r åt en t e l e f o n i n t e r v j u ock a t t det i c k e vore med hans v i l j a , s a 

ken b r a g t s t i l l allmänhetens kännedom i denna form. 

§ 11. 

H e r r Leanderson meddelade, a t t han i c k e nu vore beredd a t t an

s l u t a s i g t i l l en e v e n t u e l l c e n t r a l o r g a n i s a t i o n . Han vore närvarande 

i a v s i k t a t t a v l y s s n a stämningen och framhöll, a t t man v i d o r g a n i s e 

r i n g måste börja i lilländan, varför han i d e t t a sammanhang s y m p a t i 

serade med G e f l e samarbetsnämnds förslag. Ansåg a t t det i c k e vore u r 

vägen a t t närmare utforma denna t a n k e . 

§ 12. 

Fr,' Nygren betygade s i n o r g a n i s a t i o n s i n t r e s s e för nu d i s k u t e r a 

de spörsmål men hade i c k e erhållit någon f u l l m a k t för a n s l u t n i n g . Fram

höll v i k t e n av a t t dagens d i s k u s s i o n t o g s i k t e på en c e n t r a l o r g a n i s a 

t i o n s o m f a t t n i n g och ändamål. 

I 13-

Fröken E r i k s s o n instämde med h e r r a r Jagnsson, L i a n d e r och Fr. Ny

g r e n . 

§ 14. 

H e r r E j l e r s e n u t t r y c k t e s i t t beklagande över a t t statstjänste

männen voro så fåtal1 i g t företrädda. Han ansåg a t t det också vore a t t 



b e k l a g a om en b l i v a n d e c e n t r a l o r g a n i s a t i o n endast s k u l l e komma a t t gäl

l a kommunaltjänstemännen. U t t a l a d e dock s i n t r o pa a t t en s a m l i n g av 

s a m t l i g a tjänstemannagrupper äntligen e f t e r många års försök s k u l l e 

kunna r e a l i s e r a s . 

5 15-

H e r r Llagnusson hade med i n t r e s s e t a g i t d e l av h e r r von Z e i p e l s 

anförande och biträdde dennes allmänna inställning t i l l o r g a n i s a t i o n s 

spörsmålet. Prässade m e l l a n två f r o n t e r ha tjänstemännen a l l d e l e s sär 

s k i l d a n l e d n i n g a t t i o r g a n i s a t i o n e n söka få bästa möjliga försvars

medel. Därför är det också av största v i k t a t t organisationsfrågan lä

ges upp o r d e n t l i g t . Därför bör en g r u n d l i g undersökning verkställas 

om en b l i v a n d e c e n t r a l o r g a n i s a t i o n s o m f a t t n i n g . Ansåg det mycket v i k 

t i g t a t t statstjänstemännen y t t e r l i g a r e tillfrågas och på a l l t sätt 

i n t r e s s e r a s för saken. 

Det r e s u l t a t man för närvarande kunde komma t i l l v ore e t t u t t a 

l a n d e av r e p r e s e n t a n t e r från v i d dagens sammanträde d e l t a g a n d e o r g a 

n i s a t i o n e r och a t t en kommitté tillsättes för frågans y t t e r 1 i s a r e u t 

redning» 

Vad beträffar G-efleeförslaget v a r det nog mindre l y c k l i g t a t t 

d e t t a kommit upp t i l l b e h a n d l i n g v i d d e t t a tillfälle. Ansåg a t t det 

vore e n [ i n t e r n angelägenhet m e l l a n kommunaltjänstemännen, som v u n n i t 

stöd från den o r g a n i s a t i o n ^ t a l a r e n företrädde. 

16. 

H e r r Ahrnbom instämde i h e r r S j l e r s e n s y t t r a n d e och framhöll svå

r i g h e t e r n a för en d e l mindre b e f a t t n i n g s h a v a r e g r u p p e r av statstjänste

män a t t få t i l l stånd l i v s k r a f t i g a o r g a n i s a t i o n e r , varför man med 



glädje hälsat dagens i n i t i a t i v . Lian hade däri v e l a t se en möjlighet 

för en d e l statstjänstemän, a t t i den nu föreslagna c e n t r a l o r g a n i s a 

t i o n e n få s i n o r g a n i s a t o r i s k a h e m v i s t . 

: 17. 

Ordföraiiden hemställde om e t t mötets u t t a l a n d e v i l k e n o m f a t t n i n 

den föreslagna o r g a n i s a t i o n e n s k u l l e få. 

§ 18. 

H e r r B j e r k e ansåg v i k t i g t , a t t möjligheter lämnades öppna för 

e t t n y t t sammanträffande. Framhöll a t t kommunal- oc": statstjänstemän 

i c k e hava a n l e d n i n g a t t så s t a r k t hålla på förhandlingsrätten som de 

privatanställda. Ansåg a t t mötet i c k e borde åtskiljas u t a n a t t en 

kommitté t i l l s a t t s a t t föra frågan v i d a r e . 

§ 19. 

H e r r Anshelm hade e j befogenhet a t t omedelbart taga ställning 

t i l l den nu föreliggande frågan, då d e t t a vore hans förenings egen 

sak. Beträffande o r g a n i s a t i o n e n s o m f a t t n i n g §ade -två förslag fram

ställts, c e l s för e n b a r t kommunalanställda och d e l s för både s t a t s -

och kommunalanställda. Röstade för det förstnämnda förslaget och u t 

t a l a d e s i n förvissning om a t t hans förening vore ev samma åsikt, då 

en c e n t r a l o r g a n i s a t i o n av kommunalanställda säkerligen kunde uträtta 

en h e l d e l , framförallt beträffande förhandlingsfrågans r e a l i s e r a n d e . 

Aven om t a l a r e n förordade d e t t a förslag, ställde han s i g i c k e a v v i s a n 

de mot en undersökning om en a n s l u t n i n g t i l l EACO i senare hand. 

§ 20. 

H e r r von Z e i p e l vände s i g mot h e r r B j e r k e s y t t r a n d e angående 



förhandlingsfrågans mindre v i k t för s t a t s - och kommunaltjänstemän. 

Förhandlingsrätten är e t t medel a t t nå e t t målj anställningstrygghet 

och löneläget måste säkerställas. Den säkerligen bästa och k o r t a s t e 

vägen för a t t få förhandlingsrätten f a s t s l a g e n går genom l a g s t i f t 

n i n g . För a t t kunna i önskad r i k t n i n g påverka denna, är det av störs 

t a v i k t , a t t många stå hakom de rättmätiga k r a v e n . 

Framhöll v i k t e n av a t t dagens möte lämnade e t t r e s u l t a t och a t t 

förhandlingarna e j runne u t i sanden. Instämde därför med h e r r L i a n 

der om a t t en kommitté tillsättes i och för en förutsättningslös u t 

r e d n i n g . 

§ 21. 

H e r r N o r d i n ansåg det v a r a i högsta grad beklämmande a t t a v l y s s 

na de lama u t t r y c k för önskan om samarbete, som från de s t o r a förbun

den hörts under d i s k u s s i o n e n . E t t r e s u l t a t av densamma måste komma 

t i l l stånd. Föreslog därför en kommitté, e l l e r ännu bättre en samar-

betsnämnd, med u p p g i f t a t t föra frågan framåt. 

Upprepade s i n a i föregående anföranden framförda synpunkter på 

rikssamarbetsnämndens lämplighet och föreslog a t t en sådan s k u l l e 

b i l d a s . 

§ 22. 

H e r r Svensson meddelade, a t t hans förbund a l l t s e d a n 1918 h a f t 

e t t mycket s t o r t i n t r e s s e för samarbete med andra o r g a n i s a t i o n e r . 

För de o r g a n i s a t o r i s k a förhållandena b l a n d statstjänstemänner 

lämnades en ingående redogörelse. 

Av största värde vore a t t fä s v a r på f r u g a n , om den tilltänkta 

o r g a n i s a t i o n e n s p o l i t i s k a inställning och om m e d l e m s a v g i f t e r n a t i l l 



Ordföranden framhöll på h e r r Svenssons fråga, a t t det nu vore o-

möjligt a t t f i x e r a m e d l e m s a v g i f t e n s s t o r l e k , men a t t denna under a l l a 

förhållanden måste hållas så låg, a t t envar kan komma u t med densamma. 

Lian hade ungefär tänkt s i g en a v g i f t m e l l a n 5 0 öre och 1 k r o n a pr år 

och medlem. Angående den p o l i t i s k a inställningen, är det a l l d e l e s 

självfallet, a t t en sådan o r g a n i s a t i o n måste v a r a fullständigt p o l i 

t i s k t n e u t r a l . 

§ 24. 

H e r r L i n g framhöll det glädjande faktum, a t t tjänstemännen a l l t 

mera börjat i n s e o r g a n i s a t i o n e n s b e t y d e l s e . I nu föreliggande fråga 

måste man e m e l l e r t i d gå f r a m mycket försiktigt. Polisförbundets för

s l a g a t t genast b i l d a en c e n t r a l o r g a n i s a t i o n vore e j möjligt a t t nu 

genomföra. V i måste stanna v i d det som är uppnåeligt och möjligt. 

Statstjänstemännen har r i k s d a g e n a t t t a g a hänsyn t i l l , kommunaltjäns-

\ / 

temannen ha stadsfullmäktige i o l i k a kommuner, med andra o r d x a r b e t s -

g i v a r e . L I e l l a n de senare tjänstemännen och de privatanställda råda 

dock v i s s a l i k h e t e r . 

I Göteborg hade o r g a n i s a t i o n e n g j o r t n y t t a även om man i en d e l 

frågor b l . a . angående förhandlingsrätten, önskade bättre bestämmelser. 

T a l a r e n förordade Gefle-förslaget och föreslog b i l d a n d e t av en 

samarbetsnämnd, då han ej trodde a t t t a n k e n på en c e n t r a l o r g a n i s a t i o n 

hade tillräckligt genomsyrat tjänstemännen, V i l l e dock instämma i h e r 

r a r L i a n d e r s och K o r d i n s y t t r a n d e n ange ande tillsättande av en kom

mitté. 



§ 25. 

Ordföranden vände s i g mot e t t p a r y t t r a n d e n a t t o r g a n i s a t i o n s 

a r b e t e t e j s k a l l börja uppifrån. Kan ansåg a t t j u s t a r b e t e t i före

l i g g a n d e f a l l börjat nedifrån, när förbunden nu kommit t i l l s a m m a n 

för a t t d r y f t a frågan. Denna hade j u sedan lång t i d t i l l b a k a d r y f 

t a t s u t e i de o l i k a förbunden v i d o l i k a tillfällen, varför man hade 

a l l a n l e d n i n g förmoda a t t t i d e n vore mogen för en sammanslutning. 

I 26. 

H e r r L i a n d e r instämde med h e r r v. n e i p e l angående v i k t e n för 

kommunaltjänstemännen a t t erhålla förhandlingsrätt. T a l a r e n vände 

s i g därefter mot h e r r K o r d i n s senaste y t t r a n d e och det k l a n d e r den

ne framfört för de s t o r a o r g a n i s a t i o n e r n a s l j u m h e t för o r g a n i s a t i o n s -

tankenyunder framhållande av a t t det vore en väsentlig s k i l l n a d a t t 

v a r a t a l e s m a n för en sammanslutning av G e f l e samarbetsnämnds o m f a t t 

n i n g och ombud för e t t h e l a l a n d e t omfattande förbund, där h e l t and

r a hänsyn t i l l s t a d g a r och k o n g r e s s b e s l u t måste t a g a s . 

T a l a r e n föreslog mötets a j o u r n e r i n g och a t t e t t u t s k o t t v a l d e s 

a t t i och för meddelande t i l l p r e s s e n sammanfatta dagens d i s k u s s i o n . 

§ 27. 

Ordföra:iden framställde p r o p o s i t i o n om mötets fortsättning e l 

l e r a j o u r n e r i n g , v a r v i d beslöts a t t d e b a t t e n s k u l l e fortsättas. 

§ 2 8 , 

H e r r Deros framhöll v i k t e n av a t t redan nu t y d l i g t k l a r l a d e s 

c e n t r a l o r g a n i s a t i o n e n s ändamål och o m f a t t n i n g , v a r v i d en undersök

n i n g först borde ske angående dessa frågor v i d r e d a n b e f i n t l i g a o r 

g a n i s a t i o n e r . Som det v i k t i g a s t e ändamålet och väl tän.Vanflp. d s n M -i _ 



vande o r g a n i s a t i o n e n s arbetsområde ansåg t a l a r e n v a r a t i l l v a r a t a 

gandet av medlemmarnas i n t r e s s e n i löv:e-, tjänste- och rättsligt 

avseende. Beträffande o m f a t t n i n g e n vore t a l a r e n mest böjd för a t t 

de t r e tjänstemannagrupperna från s t a t e n , kommunen och privatanställ-

da sammanfördes under e t t t a k , lämpligast DACO och fra m l a d e närmare 

s i n a synpunkter på det lämpliga**© i en Sådan a n o r d n i n g . 

§ 2 9 . 

H e r r L e v i n anförde med a n l e d n i n g av h e r r L i n g s y t t r a n d e om för

handlingsrätten, a t t Svenska Kommunaltjänstemannaförbundet fått t i l l 

stånd en förhandlingsordning i L a n d s k r o n a , som täcker a l l a f o r d r i n g 

a r på en tillräcklig och god sådan. T a l a r e n instämde v i d a r e i h e r r 

L i a n d e r s r e p l i k t i l l h e r r ."ordin angående s k i l l n a d e n a t t v a r a t a l e s 

man för e t t e l l e r annat, h u n d r a t a l i samma s t a d boende tjänstemän 

och för e t t förbund, som o m f a t t a r h e l a l a n d e t . 

H e r r von Z e i p e l t y c k t e s i g ev d e b a t t e n hava f u n n i t , a t t en d e l 

t a l a r e ansåg a t t i n g e n t i n g f a n n s som o r g a n i s a t o r i s k t b i n d e r samman 

privatanställda och kommunaltjänstemän. T a l a r e n vore av flerårig e r 

f a r e n h e t av m o t s a t t u p p f a t t n i n g och framhöll massans b e t y d e l s e v i d 

påverkan av r i k s d a g e n och kommunala organ. S t t av o r g a n i s a t i o n e n s 

v i k t i g a s t e försvars- och hjälpmedel är argumenteringen, / i n s k a f f a n 

d e t av argument vore nödvändigt och medför o f t a s t o r a k o s t n a d e r , v i l 

ka i avsevärd grad kunde förbilligas genom en större o r g a n i s a t i o n s 

vidsträcktare arbetsom åde och större r e s u r s e r . i övrigt. Lian måste 



räkna med a t t tjänstemännen alltjämt ställa s i g oförstående inför 

o r g a n i s a t i o n e r "beroende på m i s s t r o e n d e mot desammas e f f e k t i v i t e t . 

D e t t a missförhållande måste ändras»vartill en större o r g a n i s a t i o n 

på e t t mycket verksamt sätt kunde b i d r a g a . 

§ 31-

H e r r ..aghsson framhöll a t t h e r r Hord i n k a t e g o r i s k t lämnat e t t 

förslag, hur en c e n t r a l o r g a n i s a t i o n s k u l l e ordnas, s a m t i d i g t som han 

föreslog tillsättandet av en kommitté med uppdrag a t t komma med e t t 

förslag. T a l a r e n v o r e e n i g med h e r r L i a n d e r om tillsättandet av en 

kommitté och e t t r e d a k t i o n s u t s k o t t för förbindelse med p r e s s e n . H e r r 

Leanderson anslöt s i g också t i l l tanken på en kommitté och framhöll 

v i k t e n av a t t i c k e r e p r e s e n t e r a d e o r g a n i s a t i o n e r för statstjänstemän 

tillfrågades. T a l r e n ansåg, a t t d e b a t t e n gått i samarbetets t e c k e n 

och t r o d d e nog, a t t i n g a större svårigheter s k u l l e möta för a t t se

nare ordna kommunaltjänstemännens särfrågor. 

H e r r Bej^er meddelade a t t polisförbundet kanske i s o l e r a t s i g väl 

mycket, varför det vore av största värde, a t t v i d d e t t a tillfälle 

få närmare d i s k u t e r a , den. för våra o r g a n i s a t i o n e r så v i k t i g a frågan. 

Egendomligt vore a t t den i c k e långt t i d i g a r e kommit upp t i l l behand

l i n g . Hade dagens d i s k u s s i o n hjälpt t i l l a t t väcka i n t r e s s e t i a l l t 

v i d a r e tjänstemannakretsar v o r e mycket vunnet. Det stadgeförslag, som 

polisförbundet låtit uppgöra hade e j v a r i t meningen a t t t a upp t i l l 

d e b a t t u t a n överlämnades t i l l de närvarande som e t t förslag, som vem 

som h e l s t kunde t a s i g en f u n d e r a r e över.* Instämde med de t a l a r e , som 

föreslagit tillsättandet av en kommitté. 



§ 3 2 . 

H e r r N o r d i n r e p l i k e r a d e h e r r L i a n d e r och ansåg s i g hava a n l e d 

n i n g a t t lämna DACO en d e l råd angående de p r i v a t a tjänstemännens i 

G e f l e o r g a n i s e r i n g . 

8 3 3 -

Ordföranden meddelade h e r r N o r d i n , a t t han p e r s o n l i g e n sökt 

förbindelse med DACO, som ej^sora h e r r N. y t t r a t , trängt s i g på. 

§ 3 4 . 

Tidsbegränsning föreslogs och bestämdes 3 ntf.Ä« som m a x i m i t i d 

för inlägg i d e b a t t e n . 

§ 3 5 . 

H e r r Anshelm angav som s i n u p p f a t t n i n g , a t t p r e s s e n e j borde få 

d e l av förhandlingarna. 

§ 3 ö . 

H e r r Grann vände s i g mot det stadgeförslag som förelåg och ansåg 

a t t detsammas f o r m u l e r i n g endast s k u l l e v e r k a s p l i t t r a n d e . T a l r e n 

ansåg, a t t statstjänstemännen borde sammansluta s i g för egen d e l u t a n 

samgående med kommunaltjänstemännen. 

§ 3 7 -

H e r r von Z e i p e l anförde, a t t han g r a t u l e r a t s i g själv a t t v a r a 

i en församling av k l o k t o r g a n i s a t i o n s f o l k , men a t t han e f t e r e t t 

pa r av de sena s t e t a l a r n a tyvärr måste ändra denna s i n u p p f a t t n i n g 

och meddelade h e r r N o r d i n , a t t DACO i c k e b e d r i v e r något värvnings-

n i n g s a r b e t e b l a n d de e n s k i l d a privattjänstemännen. Då h e r r N. av 



s i t t s e naste y t t r a n d e a t t döma e j v a r tillräckligt i n s a t t i DACO:s 

s y f t e n och arbetssätt, vore t a l a r e n angelägen a t t något närmare in-. 

f o r m e r a honom därom. 

H e r r ..agnsson bad, a t t t i l l h e r r Hord i n få framföra, a t t denne, 

som v i d f l e r a tillfällen under d e b a t t e n t a l a t om samarbete, t y d l i g t 

a n g i v i t det sätt, varigenom samarbete e j ernås. 

f 8 39-

Ordföranden hade o r d e t för r e p l i k t i l l h e r r Grann angående 

stadgeförslaget. 

4 0 . 

H e r r L i änder framliöll, a t t d e b a t t e n knappast kunde lämna y t t e r 

l i g a r e r e s u l t a t och föreslog v a l av e t t r e d a k t i o n s u t s k o t t nå t r e 

p e r s o n e r . 

• 4 1 . 

T i l l r e d a k t i o n s u t s k o t t v a l d e s h e r r a r G u s t a f s s o n , L i a n d e r och 

B e r g h o l t z . 

% 4 2 . 

Ått j u s t e r a dagens p r o t o k o l l utsåg ordföranden och v i c e o r d 

föranden. 

j u s t e r a s 

Stockholm som ovan 

Y i d pro t o k o l l e t 
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